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Zpráva o činnosti AS UK za období únor 2001 – leden 2002
1)
Předsednictvo AS UK pracovalo od 2. 3. 2001 ve složení:
Prof. PhDr. Marie Dohalská, DrSc., Doc. MUDr. Vladimír Geršl, CSc. (předseda), Mgr. Jiří Hanika, Mgr. Radovan Skyba,
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. (místopředseda), Doc. PhDr. Michal Šobr, CSc. (do voleb předsednictva dne 2. 3. 2001
byl členem předsednictva Mgr. Martin Mokrejš)

Během tohoto období pracovaly - a na činnosti AS UK se významně podílely - tyto pracovní komise:
- ediční (předsedkyně prof. PhDr. Marie Dohalská, DrSc.)
- ekonomická (předseda prof. MUDr. Richard Rokyta, DrSc.)
- legislativní (předseda JUDr. Ing. Josef Staša, CSc.)
- sociální (předseda Viktor Filip)
- studijní (předseda doc. PhDr. Michal Šobr, CSc.)
- zahraniční (předseda Mgr. Zdeněk Pressl)

Tajemníkem senátu je od listopadu 2001 Jan Pokorný (do října 2001 MUDr. Jan Petráček), sekretářkou Antonie Křížová.

2)
AS UK se v uvedeném období sešel na osmi plenárních zasedáních ve dnech: 19.1. 2001, 2. 3. 2001, 23. 3. 2001
(mimořádné zasedání), 23. 3. 2001, 11. 5. 2001, 8. 6. 2001, 12. 10. 2001 a 30. 11. 2001.

Předsednictvo AS UK jednalo na devatenácti zasedáních ve dnech: 18. 1. 2001, 13. 2. 2001, 1. 3. 2001, 8. 3. 2001, 22.
3. 2001, 11. 4. 2001 (mimořádné zasedání), 19. 4. 2001, 10. 5. 2001, 21. 5. 2001, 7. 6. 2001, 28. 6. 2001, 23. 7. 2001,
3. 9. 2001, 20. 9. 2001, 9. 10. 2001 (mimořádné zasedání), 11. 10. 2001, 8. 11. 2001, 29. 11. 2001 a 4. 1. 2002

Zápisy o zasedáních AS UK i předsednictva jsou uloženy v sekretariátu senátu a zveřejněny na internetu na adrese
http://senat.cuni.cz.

3)
AS UK se průběžně zabýval vnitřními předpisy UK a fakult:
Senát projednal a schválil úpravy několika vnitřních předpisů UK (Vnitřního mzdového předpisu UK, změnu přílohy č.
2 Statutu UK v Praze - Organizačního řádu UK, změnu přílohy č. 8 Statutu UK - Pravidel hospodaření UK, Řád pro
hodnocení výuky studenty UK, změnu Řádu vysokoškolské koleje UK, změnu Studijního a zkušebního řádu UK)

AS UK dále schválil sloučení Institutu základů vzdělanosti s Fakultou humanitních studií k 1. 4. 2001.

Na podkladě iniciativy členů AS UK vznikl návrh novely Volebního a jednacího řádu AS UK.

AS UK dále schválil 40 změn a nových vnitřních předpisů fakult (včetně předpisů nové fakulty - FHS).

4)
Z dalších důležitých bodů činnosti senátu je třeba se zmínit o projednání a schválení "Výroční zprávy o činnosti UK
za rok 2000" se zapracovanými připomínkami, "Výroční zprávy o hospodaření UK za rok 2000", "Návrhu rozpočtu UK
pro rok 2001", "Principy rozdělování státní neinvestiční dotace na provoz veřejné vysoké školy v r. 2001 v podmínkách
UK", Aktualizace dlouhodobého záměru UK pro rok 2001/2", "Principy rozdělování státní neinvestiční dotace na provoz
veřejné vysoké školy v r. 2002 v podmínkách UK" se zapracovanými připomínkami. AS UK dále opakovaně projednával
čerpání a rozdělení univerzitní rozpočtové rezervy.

5)
Na svém mimořádném zasedání v březnu 2001 se senát zabýval otázkou areálu Vltava. AS UK vzal na vědomí záměr
majetkoprávního úkonu, kterým hodlá Univerzita Karlova nabýt ubytovací areál Vltava a vyjádřil s ním souhlas.

6)
AS UK se opakovaně zabýval situací na KTF, podpořil jednání rektora UK a spolupracoval při jejím řešení. AS UK
neschválil návrh vnitřních předpisů Katolické teologické fakulty UK.
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7)
Senát delegoval jako zástupce UK do Studentské komory RVŠ Jana Pokorného a jako náhradníka Petra Pabiána. AS
UK schválil doplnění Vědecké rady UK o nové členy a dále schválil členy Vědecké rady Centra pro teoretická studia.

8)
Je třeba též zmínit další aktivity a vyjádření senátu směřující i mimo univerzitu:
• Senát se zabýval přípravou státního rozpočtu pro r. 2002 z hlediska rozdělování dotací veřejným vysokým školám

a přijal Deklaraci AS UK, ve které mj. vyslovil plnou podporu protestním akcím dalších vysokých škol a připojil se
k nim; požádal rektora UK, aby o současné situaci informoval akademickou obec UK otevřeným dopisem; vyzval
rektora UK, aby dohodl s děkany přerušení výuky na Univerzitě Karlově, aby v této době mohla proběhnout na
fakultách UK shromáždění členů akademické obce; vyzval ministra školství, mládeže a tělovýchovy, aby bezodkladně
přehodnotil svá stanoviska, nebo odstoupil. Senát pověřil předsednictvo AS UK, aby podle dalšího vývoje zvážilo
spolu s rektorem následné kroky vedoucí k dohodnutému navýšení rozpočtu pro vysoké školy a uložil mu, aby o
této deklaraci informovalo prezidenta republiky, předsedy obou komor parlamentu, předsedu vlády, ministra financí,
ministra školství, mládeže a tělovýchovy, poslance a senátory PČR a rovněž předsedu Českomoravské konfederace
odborových svazů a předsedu vysokoškolských odborů a představitele ostatních veřejných vysokých škol.

• AS UK se rovněž zabýval problematikou semináře "Typologie politického extremismu" na FF UK a přijal usnesení,
ve kterém podporuje maximální uplatnění akademických svobod ve vědecké a pedagogické práci a současně
vyjadřuje přesvědčení, že je třeba dbát dobrého jména Univerzity Karlovy. AS UK proto uvítal dohodu mezi děkanem
FF, ředitelem ÚPOL a zástupci studentů o formě výuky předmětu Typologie politického extremismu na FF, kterou
považuje za kvalifikovaný výraz odpovědnosti všech zúčastněných, odpovídající duchu a etice výuky a výzkumu
na UK.

• AS UK dále doporučil posunout věkovou hranici pro přiznávání sociálních výhod a úlev z dosavadních 26 let na 28
let a pověřil předsednictvo AS UK, aby o tomto stanovisku informovalo RVŠ, MŠMT, MPSV.

9)
V rámci zasedání AS UK bylo též projednáno 17 návrhů smluv o pronájmu, prodeji apod. a dále záměry UK na odkoupení
pozemků pro potřebu UK. Byly též vyhlášeny a uskutečněny volby do AS UK na fakultách a dalších součástech UK
zařazených v 2. sboru dle přílohy č. 3 Statutu UK (LF HK, 2. LF, HTF, FF, PF, MFF).

10)
Opakovaně se AS UK zabýval též problematikou ubytování studentů na kolejích a projednával i otázku komunikace
mezi vedením KaM, grémiem kolejních rad a sociální komisí.

11)
AS UK se dále zabýval projektem informačního systému UK podle předložené Studie proveditelnosti informačního
systému UK, který vzal se souhlasem na vědomí. Dále se senát průběžně zabýval metodikou zveřejňování materiálů
AS UK a postupu při zveřejňování zápisů ze zasedání AS UK a dalších materiálů AS UK.

12)
Zástupci studentské komory AS UK se zúčastnili zahraničních i domácích akcí (Charter of Strasbourg: Students for
Europe, Meeting of rectors and students´ leaders from the central Europe v Sofii, Současná úloha a postavení studentů
na VŠ v Brně) , informovali AS UK o studentských organizacích v Evropě i o akcích Studentské komory Rady VŠ.

Doc. MUDr. Vladimír Geršl, CSc.
předseda AS UK


